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 Over de samenwerking 

Aanleiding 

Uitgangspunt bij het werken vanuit de 

netwerkorganisatie is dat de ondersteuning van 

de regionale strategische programma’s vanuit 

de gemeenten in onderling overleg wordt 

geregeld. Elke gemeente levert naar rato 

ambtelijke inzet op één van de vijf inhoudelijke 

Bestuurlijke Overleggen. Iedere gemeente levert 

ook een voorzitter van één van deze Bestuurlijke 

Overleggen. Het Regionaal Platform 

functioneert als inhoudelijk strategisch overleg 

waar de inhoud van de vijf programma’s 

samenkomt, onderlinge afstemming tussen 

programma’s plaatsvindt en de lobby strategie 

van de regio wordt vastgesteld. De inhoudelijke 

samenwerking vindt plaats binnen vijf 

Bestuurlijke Overleggen. 

 

Zoals voorgenomen is de strategische agenda 

van Midden-Holland in 2016 afgerond en 

vastgesteld. Deze agenda is een stevige basis 

voor de regionale samenwerking en geldt als 

uitgangspunt voor inbreng vanuit onze regio bij 

andere regio’s, hogere overheden en partners. 

Eind 2016 is het Groene Hart-bestuursakkoord 

tussen de convenant partners Alphen aan den 

Rijn, Regio Midden-Holland en Woerden met 

Provincie Zuid-Holland getekend. Hierin wordt 

het belang van het Groene Hart binnen de 

Randstad op de gebieden van 

productielandschap, ondernemerschap, 

woongebied en landschap aangegeven. De lijn 

hierbij is dat met dit bestuursakkoord een aantal 

ontwikkelingen in het Groene Hart in een 

stroomversnelling gebracht wordt naast alle 

bestaande initiatieven. 

 

De evaluatie is daarmee breder dan de evaluatie 

zoals opgenomen in de overwegingen van de 

gemeenschappelijke regeling (GR). De evaluatie 

omvat naast werkwijze van de diverse gremia in 

brede zin ook de feitelijke inhoud van de 

samenwerking, met inbegrip van de AGW 

samenwerking en de centrale vraag hoe de 

effectiviteit van de samenwerking verhoogd kan 

worden. 
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Evaluatie en begeleidingsgroep 

Met ingang van 1 januari 2016 wordt in de regio 

Midden-Holland organisatorisch gewerkt vanuit het 

principe van de netwerkorganisatie. Uitgangspunt 

hierbij is dat de ondersteuning van de regionale 

strategische programma’s vanuit de gemeenten in 

onderling overleg wordt geregeld. In de ‘ lichte 

gemeenschappelijke regeling’  die overbleef is 

opgenomen: Vóór 1 januari 2018 wordt geëvalueerd 

of de betrokkenheid van de raden verhoogd is en de 

gemeenschappelijke regeling als onderdeel van de 

netwerksamenwerking goed functioneert.  

 

Middels het in 2014 gesloten AGW-convenant is 

beoogd een impuls te geven aan brede 

samenwerking in het Groene Hart. De werking van 

het convenant wordt ook meegenomen in deze 

evaluatie.  

Als algemene evaluatievraag geldt: hoe kan de 

effectiviteit van de samenwerking verhoogd 

worden? 

 

Er is een begeleidingscommissie ingesteld bestaande 

uit twee AB-leden (dhr. Van der Kamp en dhr. De 

Jong) en de regiosecretaris, Annemie Blomme, voor 

de begeleiding van het onderzoek. De evaluatie zal 

plaatsvinden door een externe onderzoeker. De 

planning is dat de evaluatie begin juni 2017 is 

afgerond. 

 

Terug naar inhoudsopgave 



 Resultaten vanuit de programma’s 

presenteren en binnen te kijken bij het bedrijf 

van zijn keuze. 

 

Regionale arbeidsmarkt 

De open dag ‘Kom binnen bij bedrijven’ is voor 

het eerst georganiseerd in 2014 in gemeente 

Woerden. De reacties van bedrijven en 

organisaties waren zeer enthousiast en positief. 

Het succes van deze dag is overgewaaid naar 

andere gemeenten. In 2016 deden vier 

gemeenten mee, dit jaar zetten bedrijven en 

organisaties in maar liefst zeven gemeenten hun 

deuren open op 17 maart. Voor deelnemende 

werkgevers betekent dit dat zij profiteren van 

een regionale arbeidsmarkt. Werkzoekenden 

wordt zo de gelegenheid geboden ook 

werkgevers in andere gemeenten te bezoeken. 

 

Organisatie 

De ‘Kom binnen bij bedrijven’ dag op 17 maart 

wordt georganiseerd door de 

WerkgeversServicepunten (UWV) en gemeenten 

Gouda, Bodegraven-Reeuwijk, Zuidplas, 

Waddinxveen, Krimpenerwaard, Alphen aan den 

Rijn en Woerden. Vertegenwoordigers vanuit de 

ondernemers- en winkeliersverenigingen en het 

onderwijs zijn actief betrokken bij de organisatie 

van de open dag. 

 

Groene Hart Werkt! 

Groene Hart 

Werkt! helpt 

nieuwe initiatieven 

graag op weg om 

zo de regionale 

economie van het 

Groene Hart te 

versterken en de 

arbeidsmarkt te 

verbeteren. Meer informatie is te vinden op de 

website Groene Hart Werkt. 
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Open dag ‘Kom binnen bij 

bedrijven‘ op 17 maart 

Op 17 maart 2017 vindt de 

open dag ‘Kom binnen bij 

bedrijven’ plaats. Bedrijven en 

organisaties uit zeven 

gemeenten zetten hun deuren 

open voor mensen die op zoek 

zijn naar een baan, stageplek, 

leerwerkplek, 

werkervaringsplaats of 

vrijwilligerswerk. 

Inwoners maken tijdens de open dag ‘Kom binnen 

bij bedrijven’ direct kennis met potentiele nieuwe 

werkgevers en kunnen in gesprek met de 

ondernemers. Bedrijven en organisaties presenteren 

zich op deze dag aan werkzoekende inwoners die op 

zoek zijn naar een nieuwe uitdaging. 

 

Kansen 

Ruim 260 bedrijven en organisaties uit de 

gemeenten Gouda, Bodegraven-Reeuwijk, Zuidplas, 

Waddinxveen, Krimpenerwaard, Alphen aan den Rijn 

en Woerden hebben zich aangemeld. Bedrijven 

geven zelf aan via de website welke vacatures of 

andere mogelijkheden voor werkzoekenden er 

binnen hun bedrijf zijn. Deze ondernemers openen 

op een zelfgekozen tijdstip hun deuren voor 

inwoners die een stageplek, leerwerkplek, 

vrijwilligerswerk of baan zoeken. De werkzoekenden 

krijgen bijvoorbeeld een presentatie van het bedrijf, 

volgen een workshop of worden rondgeleid. De 

ondernemer maakt zo direct kennis met – misschien 

wel - zijn toekomstige medewerkers. Voor de 

werkzoekende biedt deze dag kansen zichzelf te  

 

ECONOMIE,        

ONDERWIJS EN  

ARBEIDSMARKT 

Lees hier over waaraan wordt gewerkt  binnen de   
programma’s van Regio Midden-Holland… 
Wat doet de regio voor u? 

Wethouder Daphne 
Bergman, voorzitter 
regionaal Bestuurlijk 
Overleg Economie, 
Onderwijs,  
Arbeidsmarkt 

Terug naar inhoudsopgave 

http://www.groenehartwerkt.nl/project/kom-binnen-bedrijven-dag/


 Resultaten vanuit de programma’s 

provincies Utrecht, Noord-Holland en Zuid-

Holland. In het voormalig pand van V&D in 

Haarlem op 8 februari 2017 zijn de algemene 

uitkomsten gepresenteerd en toegelicht.   Ook 

de vertegenwoordigers van het bedrijfsleven en 

het onderwijs in de regio waren voor deze 

toelichting uitgenodigd.   

 

Tijdens het Bestuurlijk Overleg Economie, 

Onderwijs en Arbeidsmarkt heeft 

onderzoeksbureau DTNP de uitkomsten van het 

koopstromenonderzoek voor de gemeenten in 

Midden-Holland belicht.   

Aansluitend  is namens de provincie Zuid-

Holland toegelicht hoe de uitkomsten van dit 

KSO beleidsmatig een vervolg zullen krijgen. Het 

KSO 2016 is digitaal te raadplegen via 

www.kso2016.nl. 

                    4 

Regio roept Provincie op haar verbindende rol in 

HOM ontwikkelingen op te pakken  

Ondernemer(sverenigingen) en gemeenten spannen 

zich gezamenlijk in om de aantrekkelijkheid van de 

centra in Midden-Holland op peil te houden en te 

verbeteren. De plannen tot de ontwikkeling van een 

Holland Outlet Mall in Zoetermeer (toevoeging van 

uiteindelijk 31.000 m2 detailhandel) leiden tot 

zorgen.  

Eerder al hebben de gemeenten in Midden-Holland 

hun bezwaren tegen verdere uitwerking van de 

plannen voor ontwikkeling van een Holland Outlet 

Mall aan de gemeente Zoetermeer laten weten. 

 

Regio Midden-Holland  heeft de Provincie 

opgeroepen om haar verbindende rol bij 

ontwikkelingen in de detailhandel in de provincie 

(onafhankelijke adviescommissie detailhandel) op te 

pakken, in samenwerking met de regio’s.  

 

Provinciale behoefteraming bedrijventerreinen 

In opdracht van de Provincie Zuid-Holland heeft 

onderzoeksbureau Stec  een behoefteraming 

bedrijventerreinen uitgevoerd. De conceptresultaten 

van die raming zijn  gepresenteerd en besproken 

tijdens het bestuurlijk overleg Economie, Onderwijs, 

Arbeidsmarkt van 9 maart. Ook de 

vertegenwoordigers van het bedrijfsleven en het 

onderwijs in de regio waren hiervoor uitgenodigd.  

Tijdens het overleg is aandacht geschonken aan de 

regionale issues en de aanbevelingen voor het 

vervolg.  

Het onderzoek richt zich op een raming van de  

uitbreidingsvraag naar bedrijventerreinen. Het 

onderzoek is uitgevoerd in samenwerking met de 

gemeenten en de regio’s in Zuid-Holland. 

Consultatie van het bedrijfsleven heeft 

plaatsgevonden in ‘bedrijvenpanels’.  In de volgende 

nieuwsbrief worden de inhoudelijke resultaten uit 

het onderzoek belicht. 

 

Koopstromenonderzoek 2016 

De uitkomsten van het 

Koopstromenonderzoek 2016 

zijn bekend. Dit is een 

grootschalig 

consumentenonderzoek onder inwoners van de  

RUIMTE EN WONEN 

Terug naar inhoudsopgave 

Regionale afstemming 

Omgevingswet 

De inwerkingtreding 

van de Omgevingswet 

wordt voorzien per juli 

2019. Het betreft een 

grote operatie die 

jaren zal vergen. 

Daarom zijn de 

(ambtelijke) 

voorbereidingen in 

volle gang. De 

gemeenten in Midden-Holland kiezen hierin 

ieder hun eigen passende weg, maar stemmen 

intensief met elkaar af, ook met partijen als de 

GGD en Veiligheidsregio Hollands Midden. Wat 

de juridische en technische kant betreft, speelt 

de Omgevingsdienst Midden-Holland hierin een 

belangrijke rol. Het BO Ruimte en Wonen gaat 

met collegabestuurders van alle bestuurlijke 

overleggen van Midden-Holland in gesprek over 

de gewenste en wenselijke regionale 

afstemming van lokale Omgevingsvisies. De 

strategische agenda zal hierin een belangrijke 

rol spelen. 

Wethouder Dilia Blok, 
voorzitter regionaal 
Bestuurlijk Overleg 
Ruimte en Wonen 

http://www.kso2016.nl/
https://www.regiomiddenholland.nl/Naslag/Naslag+Economie+Onderwijs+Arbeidsmarkt/702614.aspx


 

Bestuurlijke Tafel Ruimte, Wonen en Economie 24 

februari 

De bestuurlijke tafel Ruimte en Economie is het 

halfjaarlijkse overleg van de leden van het 

bestuurlijk overleg Ruimte en 

Wonen, aangevuld met de 

voorzitter van het bestuurlijk 

overleg Economie, 

Onderwijs, Arbeidsmarkt, 

met de gedeputeerde 

Ruimte, Wonen en Economie 

(Adri Bom-Lemstra). Op 24 

febuari 2017 heeft de 

bestuurlijke tafel Ruimte en 

Economie plaatsgevonden. 

Er is gesproken over wonen, 

ondernemen en 

klimaatadaptatie. 

 

 

 

Jaarverslag 2016 en 

Activiteitenplan 2017 

platform Slappe Bodem 

2016 was een succesvol 

jaar voor Platform Slappe 

Bodem. Het jaarverslag van 

het platform is gebundeld 

met het Activiteitenplan 

2017 en is beschikbaar via 

de website van het 

Platform Slappe Bodem. De 

agenda voor 2017 is goed 

gevuld, want de doelen van 

het platform slappe bodem 

zijn nog niet bereikt.  

 

Voorzitter Hilde Niezen zegt daarover in het 

voorwoord: “Het Planbureau voor de Leefomgeving 

verwacht hoge maatschappelijke kosten door 

bodemdaling (22 miljard tot 2050).  
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Resultaten vanuit de programma’s 

Hoe kunnen we door slimme keuzes die kosten 

omlaag brengen? Bij die keuzes gaat het niet  

alleen over geld. De toekomst van ons unieke 

landschap, historische binnensteden, economie en 

landbouw staat op het spel. Dat vraagt om 

innovatie en samenwerking.  

De afgelopen periode zijn we daar met praktische 

leeromgevingen en initiatieven mee aan de slag 

zijn gegaan. Maar we zijn er nog lang niet. Met 

een nieuw kabinet en de 

gemeenteraadsverkiezingen in het verschiet zijn 

er volop kansen om hier gezamenlijk verder 

invulling aan te gaan geven.”  

 

Het platform slappe bodem streeft ernaar om 

bodemdaling / slappe bodem in zoveel mogelijk 

lokale partijprogramma’s opgenomen te krijgen. 

De inzet op kennisontwikkeling en kennis delen via 

bijeenkomsten en congressen blijft ook in 2017 

speerpunt. 

 

Koninklijke belangstelling voor bodemdaling 

Tijdens het werkbezoek van koning Willem-

Alexander en koningin Maxima aan de 

Krimpenerwaard op 21 februari heeft het paar 

kennis genomen van de uitdagingen waarvoor 

boeren staan die te maken hebben met 

bodemdaling.  

Het veenweideprogramma in de Krimpenerwaard 

is erop gericht bodemdaling af te remmen door 

realisatie van natuurgebieden en het stimuleren 

van minder intensieve melkveehouderij.  

Terug naar inhoudsopgave 

Bron NOS.nl 

Hilde Niezen, voorzitter 
Platform Slappe Bodem 

Gedeputeerde Adri 
Bom-Lemstra, bron 
Provincie Zuid-Holland 

http://nos.nl/artikel/2159406-koningspaar-in-krimpenerwaard-dat-weer-vooruit-kan-kijken.html
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worden beschreven. De gezamenlijke inzet op 

bekostiging moet leiden tot een versimpelde 

bekostigingssystematiek, wat betreft facturatie 

administratie, bureaucratie, die duurzaam is op 

regionaal niveau (Midden-Holland) en die 

innovatie, flexibiliteit en ontschotting stimuleert. 

Het projectplan is operationeel per 2018. 

 

ADHD-Pilot voortgezet 

In 2016 is er op kleine schaal ervaring opgedaan 

met een ADHD-Pilot in de regio Midden-Holland. 

Deze pilot is vormgegeven door een samenwerking 

van de huisartsen, zorgverzekeraar VGZ en GGZ 

organisatie Rivierduinen. Later zijn ook de 

gemeenten van Midden-Holland betrokken via het 

Netwerk Sociaal Domein Midden-Holland (NSDMH).  

 

Het ADHD-project richt zich primair op kinderen 

met ongecompliceerde ADHD tussen de 6 en 18 

jaar. Door het project zullen deze kinderen goede 

zorg dicht bij huis ontvangen in de basis GGZ  in 

plaats van in de specialistische GGZ. In het traject 

wordt ook afgestemd met school en de leerkracht. 

Op de lange termijn zullen ook kinderen met 

gecompliceerde ADHD beter geholpen worden 

door het afnemen van de druk op de SGGZ, de 

wachtlijsten zullen naar verwachting verminderen. 

In 2017 zal de pilot verder uitgebreid worden met  

verschillende GGZ aanbieders, met het meer 

betrekken van het lokale voorveld, zoals 

schoolmaatschappelijk werk, en verwijzers goed te 

informeren over de beschikbare algemene 

voorzieningen voor kinderen met druk gedrag tot 

ADHD. Daarnaast zullen de scholen en 

samenwerkingsverbanden  ten behoeve van 

passend onderwijs actief betrokken worden bij de 

aanpak. 

 

Het bestuurlijk overleg Sociaal Domein heeft 

besloten door te willen gaan met de verdere uitrol 

en borging van het ADHD project bij de Regionale 

Organisatie Huisartsen Midden-Holland. 

Resultaten vanuit de programma’s 

Programma Sociaal Domein 

2017 

In 2013 zijn de gemeenten 

gezamenlijk gestart met de 

voorbereiding op de 

decentralisaties en inmiddels 

zijn we 2 jaar op weg met de 

uitvoering van de nieuwe 

taken in het sociaal domein. 

Gezamenlijk hebben de 

gemeenten een beleidskader 

dat als basis heeft gediend 

voor regionaal en lokaal 

beleid. Ook is met het Netwerk Sociaal Domein 

Midden-Holland een regionale inkooporganisatie 

opgezet voor het gezamenlijk contracteren en 

monitoren van maatwerkvoorzieningen Wmo en 

Jeugdhulp.    

 

In het bestuurlijk overleg Sociaal Domein Midden-

Holland van 16 februari is het programma Sociaal 

Domein geactualiseerd en vastgesteld voor 2017.  

Het aantal regionale projecten sterk is 

teruggebracht (tot 12). Een aantal onderwerpen is 

als ‘Going Concern’-onderwerp bestempeld. Eerder 

waren dit op te zetten projecten, maar inmiddels 

zijn het lopende afspraken en projecten. Door ze te 

bestempelen als ‘Going Concern’ lopen ze door en 

blijven ze bestuurlijk aandacht houden. 

Het programma tracht te voorzien in een 

evenredige verdeling van inzet per gemeente 

gebaseerd op gemeentegrootte. Het programma 

heeft een dynamisch karakter. (Nieuwe) projecten 

kunnen via een besluit van het bestuurlijk overleg 

Sociaal Domein opgevoerd of afgevoerd worden. 

 

Projectplan inkoop 2018 Jeugd & Wmo 

Het bestuurlijk overleg Sociaal Domein gaat akkoord 

met het projectplan inkoop 2018 Jeugd & Wmo, 

waarin de besluitpunten en de uitgangspunten en 

randvoorwaarden omtrent de gezamenlijke inkoop  

Terug naar inhoudsopgave 

SOCIAAL DOMEIN 

Wethouder Corine 
Dijkstra, voorzitter 
regionaal Bestuurlijk 
Overleg Sociaal      
Domein 
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tijdens de bijeenkomst in Nieuwerkerk aan de IJssel 
ook de verkeerswethouders van de gemeenten 
Zuidplas, Waddinxveen en Gouda, gedeputeerde 
Floor Vermeulen en hoogheemraad Dorenda Gerts 
van het Hoogheemraadschap van Schieland en de 
Krimpenerwaard op 13 februari een handtekening 
onder de afspraken gezet. Tijdens de komende 
verkenningsfase zijn erverschillende 
participatiemomenten voor zowel bewoners en 
bedrijven in de omgeving van het traject als 
overheden en maatschappelijke organisaties. 
 
Flessenhals 
De A20 tussen Nieuwerkerk a/d IJssel en Gouda is 
nu landelijk een bekend knelpunt. Het traject stond 
vorig jaar op plek 3 (richting Utrecht) en plek 7 
(richting Rotterdam) van de landelijke filetop 50. 
Het traject heeft nu in beide richtingen twee 
rijstroken. Ter hoogte van Nieuwerkerk aan de 
IJssel richting Gouda is er een flessenhals omdat de 
weg van 3 naar 2 rijstroken gaat. In de richting  
Rotterdam ontstaan vaak lange files door 
invoegend verkeer bij de aansluitingen Moordrecht 
en Nieuwerkerk a/d IJssel. 
 

 
 
Eind 2018 is de voorkeursbeslissing bekend en in 
2020 wordt de besluitvorming over het project met 
een Tracébesluit afgerond. Het Rijk heeft voor de 
aanpak 173 miljoen euro gereserveerd. Dit bedrag 
is vanaf 2023 beschikbaar. De betrokken partijen 
willen echter eerder beginnen. De provincie Zuid-
Holland onderzoekt de mogelijkheid om de 
maatregelen voor te financieren. Mogelijk start de 
realisatie hierdoor eerder. 
 
 

Resultaten vanuit de programma’s 

Schultz start aanpak 
fileknelpunt A20 
Nieuwerkerk a/d IJssel - 
Gouda 
Minister Schultz van Haegen 
(Infrastructuur en Milieu) 
gaat met de regio de 
verkeersdoorstroming en 
verkeersveiligheid op de A20 
tussen Nieuwerkerk a/d IJssel 
en Gouda verbeteren. 

De minister heeft vandaag met de ondertekening 
van de startbeslissing A20 Nieuwerkerk a/d IJssel – 
Gouda de eerste stap gezet voor de aanpak van dit 
grote fileknelpunt in de Randstad. Onderdeel van de 
plannen is een verbreding van de A20 tussen 
Nieuwerkerk a/d IJssel en Moordrecht naar 2x3 
rijstroken. 
 
Minister Schultz: “De A20 is een cruciale route voor 
het internationale goederenvervoer tussen 
Rotterdam en Duitsland. Met dit project verbeteren 
we de doorstroming van het verkeer, de 
verkeersveiligheid en de bereikbaarheid tussen 
Rotterdam en Utrecht, maar ook die van de regio 
Midden-Holland. De weggebruikers en goederen zijn 
straks sneller op de plek van bestemming, wat goed 
is voor de economie.” 
 
Uitgangspunt van de plannen is de verbreding van 
de weg van 2 naar 3 stroken per rijrichting tussen 
Nieuwerkerk a/d IJssel en Moordrecht. De komende 
tijd wordt behalve deze basisoplossing ook gekeken 
naar aanvullende maatregelen waarmee de 
doorstroming het beste kan worden verbeterd. Zo 
wordt in het onderzoek gekeken naar mogelijke 
vebredingen van de A20 tussen Moordrecht en 
Gouda en eventueel een verbreding van de N457 
richting Gouda. 
 
Het Rijk trekt voor het onderzoek nauw op met de 
regionale partners. Ook maatschappelijke 
groeperingen zijn bij de verkenning betrokken. Om 
de samenwerking te onderstrepen hebben  

Terug naar inhoudsopgave 

VERKEER EN  

VERVOER 

Wethouder Kees de 
Jong, voorzitter  
regionaal Bestuurlijk 
Overleg Verkeer en 
Vervoer 

Bron: rijksoverheid.nl 
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maken. Verkeersveilig gedrag moet vanzelfsprekend 

worden zodat de ambitieuze doelstelling kan 

worden bereikt. 

   

Vernieuwen met behoud van het goede 

Nieuw in het programma is de ruime aandacht voor 

drie groepen verkeersdeelnemers: Fietsers, Jonge 

Bestuurders en Senioren. Onder hen zijn er veel 

verkeersongevallen. Daarom worden specifiek op 

hen gerichte programma’s ontwikkeld. Bestaande 

programma’s zoals SCHOOL op SEEF, TotallyTraffic 

en de verkeersveiligheidscampagnes worden 

voortgezet, omdat zij hun belang hebben bewezen. 

   

Sleutelrol voor ambassadeurs  

In de communicatie rond “Maak van de Nul een 

Punt” spelen de verkeersveiligheidsambassadeurs 

een belangrijke rol. De ambassadeurs hebben een 

belangrijke rol om verkeersveiligheid onder de 

aandacht te brengen bij collega-bestuurders, 

organisaties, bedrijven en weggebruikers en de 

bewustwording van het effect van het eigen 

handelen op verkeersveiligheid te vergroten. In het 

netwerk van bestuurlijke ambassadeurs in Zuid-

Holland is Hilde Niezen (wethouder Gouda) de 

ambassadeur voor Midden-Holland. Zij en haar 

mede-ambassadeurs gaan dit jaar aan de slag met 

het werven van nieuwe ambassadeurs in de eigen 

regiogemeenten bij bedrijven en onder collega-

wethouders. Daarnaast zullen ze bij diverse 

evenementen acte de présence geven, onder meer 

tijdens de Themaweek “Maak van de Nul een Punt” 

in september. 

Resultaten vanuit de programma’s 

Iedereen komt veilig thuis in Zuid-Holland 

Provincie Zuid-Holland en de regio’s werken samen 

aan verkeersveiligheid. Het Regionaal 

Ondersteuningsbureau Verkeersveiligheid Zuid-

Holland (ROV-ZH) is hierin een praktische schakel. 

Het ROV-ZH heeft een nieuwe visie en aanpak 

(meerjarenprogramma) voor verkeersveiligheid 

opgesteld, die eraan moeten bijdragen het tij te 

keren van de stijging in ongevalscijfers. 

 

In Zuid-Holland vallen jaarlijks meer dan 60 doden 

en circa 3.000 gewonden in het verkeer. Gedrag van 

weggebruikers speelt bij ongeveer 90% van de 

ongevallen een rol. Daarom werken overheden en 

maatschappelijke partners in Zuid-Holland al jaren 

samen aan activiteiten om verkeersgedrag te 

beïnvloeden. Dit heeft onder andere geleid tot een 

sterk vergrote aandacht voor verkeerseducatie op 

basisscholen en voortgezet onderwijs en tot een 

grotere bewustwording bij weggebruikers over 

verkeersonveilig gedrag zoals rijden onder invloed. 

Ondanks aanpassingen aan de infrastructuur en 

maatregelen voor gedragsbeïnvloeding is er echter 

een stijging in de ongevalscijfers zichtbaar. Dit 

maakt het nodig de aanpak deels te vernieuwen. 

 

Samenwerken aan veiliger verkeersgedrag 

Gedeputeerde Floor Vermeulen zegt daarover: 

“Aanpassingen aan de infrastructuur dragen bij aan 

verkeersveiligheid. Maar in heel veel gevallen is 

verkeersgedrag oorzaak van ongevallen. Daarom 

intensiveren we de bewustwordingscampagnes en 

programma’s op scholen, maken we nieuwe 

programma’s en doen we een groter beroep op de 

weggebruiker zelf. Dat moet leiden tot ander 

gedrag. Alleen samen kunnen we het veiliger 

maken.” 

   

Iedereen komt veilig thuis in Zuid-Holland 

De ambitie van de aanpak is hoog: de 

programmapartners willen, dat iedere inwoner elke 

dag veilig thuis komt. Om dat te realiseren werkt 

het ROV-ZH samen met de regio’s en nodigen ze 

nieuwe partners uit. Onder het motto “Maak van de 

Nul een Punt” doen ze een appèl op iedere 

organisatie èn weggebruiker alles te doen wat 

binnen hun vermogen ligt om het verkeer veiliger te  

Terug naar inhoudsopgave 
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Kaas op de kaart! 

Kaasboeren, 

kaasproducenten, 

kaashandelaren, 

organisatoren van 

kaasmarkten uit de hele regio 

kwamen dinsdag 7 maart bij 

elkaar met één missie: Kaas 

op de kaart! 

Een goede stap tot meer samenwerking, zodat 

toeristen en afnemers nu en in de toekomst weten 

dat je voor kaas in het Groene Hart moet zijn. Of 

beter nog, het Gele Hart. 

 

Voorafgaand aan de bijeenkomst was door de 

begeleiders van deze dag, Spektor Storytelling, al 

met een aantal van de aanwezigen gesproken. 

Daaruit bleek, dat men gelooft in de kracht van 

verbinding en dat het essentieel is om verhalen en 

kennis te delen. Maar ook kwam duidelijk de 

behoefte naar voren om vooral te dóen en niet te 

lang te praten.  

Op basis van 

deze input is een 

programma 

opgezet, waarbij 

het 

denkbeeldige 

bedrijf ‘Cheese 

Valley Media Company’ voor de opdracht stond om 

een succesvolle mediastrategie neer te zetten. Alle 

aanwezigen kregen daarbij opdrachten, zoals het 

maken van online en offline mediaplannen alsmede 

het opzetten van een bedrijfsstrategie. 

De bijeenkomst sluit mooi aan op de plannen die 

het Nederlands Bureau voor Toerisme en 

Congressen (NBTC) heeft. Zij ontwikkelt namelijk 

routes voor toeristen. Denkbeeldige metrolijnen die 

men kan volgen bij hun bezoek aan Nederland. Een 

daarvan is de Dutch Food and Cuisine-lijn, waar het 

Gele Hart deel van uit gaat maken. Want waar kun 

je het verhaal van kaas beter vertellen, dan juist 

hier? 

Resultaten vanuit de programma’s 

NATUUR, WATER 

EN RECREATIE 
Cultuureducatie met Kwaliteit 2017-2020 van 
start! 

Het Fonds voor Cultuurparticipatie heeft de 

gezamenlijke subsidieaanvraag van de gemeenten 

Alphen aan den Rijn, Nieuwkoop en de regio 

Midden-Holland gehonoreerd. Voor de uitvoering 

van de subsidieregeling wordt gewerkt met twee 

uitvoeringspartners; Kunstpuntgouda en 

cultuurcentrum Parkvilla uit Alphen aan den Rijn. 

Het Fonds erkent dat de ambities van de 

samenwerking in de goede richting wijzen: beide 

uitvoeringspartners brengen sterk eigen tradities 

mee in de breedte en diepte die in samenhang 

interessante synergie kunnen opleveren.  

 

Belangrijke punten die uit de aanvraag naar voren 

worden gehaald zijn: het vijfstappenplan in het 

contact met de scholen, gericht op meer 

eigenaarschap van scholen waarbij er sprake is van 

differentiatie in activiteiten die aansluit bij de 

specieke behoeften van scholen.  

De aanpak met coaches gekoppeld aan scholen en 

de inzet van de teach-the-theacher methode, geeft 

goede kans van slagen met cultuureducatie te 

verankeren in het primair onderwijs. 

Het verwachtte bereik van het aantal scholen, ziet 

het Fonds als ambities en zij ziet graag duidelijk 

terug hoe dit organisatorisch wordt opgevangen.  

 

De werkgroepen Alphen aan den Rijn, Nieuwkoop 

en Midden-Holland dragen zorg voor de verbinding 

en de dialoog met het onderwijs en de culturele 

instellingen. Hierin zitten medewerkers van 

culturele instellingen en  vertegenwoordigers uit 

het basisonderwijs  en de projectleiders  van 

Parkvilla en Kunstpuntgouda. 
 

De gezamenlijke werkgroepen komen als eerste bij 

elkaar in een startbijeenkomst die in gaat op: 

samenwerking, inspiratie en verdieping van het 

projectplan. Gewerkt wordt aan verdere versterking 

van het cultuuronderwijs in ons gebied, waarbij 

samengewerkt wordt binnen de driehoek: scholen, 

culturele instellingen en overheid.  

Wethouder Jan 
Leendert van den 
Heuvel, voorzitter  
regionaal Bestuurlijk 
Overleg Natuur,  
Water en Recreatie 

Terug naar inhoudsopgave 
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Resultaten vanuit de programma’s 

Inspiratiemiddag Drama 
Op 15 maart wordt een inspiratiemiddag 
georganiseerd rondom het thema drama, voor de 
leerkrachten uit de regio. Leerkrachten volgen in 
een middag een aantal workshops en ontvangen 
daarmee handvatten om direct enthousiast met 
drama in de klas aan te slag te kunnen.  
Een workshop gaat bijvoorbeeld in op drama als 
middel om sociale vaardigheden te stimuleren. Of 
drama gericht op het verfijnen van 
presentatietechnieken.  
 
Culturele Commissie Bodegraven-Reeuwijk  
De Culturele Commissie is in Bodegraven-Reeuwijk 
speelt momenteel een actieve rol bij het stimuleren 
van muziekonderwijs.  
Daarnaast maakt zij het voor scholen mogelijk om 
deel te nemen aan een cursus die opleidt tot Intern 
Cultuur Coördinator.   
 
 

In Midden-Holland bestaat deze komende 
subsidieperiode uit 3 matchende gemeenten want 
naast Gouda en Zuidplas doet ook Waddinxveen 
actief mee.  
Bodegraven-Reeuwijk en Krimpenerwaard hebben 
hun actieve adhesie betuigt bij de subsidieaanvraag 
en de regionaal werkende cultuurnetwerker werkt 
voor de 5 gemeenten.  
 
Handreiking Basis voor Cultuureducatie 

Het Landelijk Kennisinstituut Cultuureducatie en 

Amateurkunst (LKCA) is het landelijk kennisplatform 

voor professionals, bestuurders en beleidsmakers in 

cultuureducatie en cultuurparticipatie. Via 

kennisdeling en onderzoek draagt het instituut bij 

aan de kwaliteit van praktijk en beleid. De minister 

van OCW heeft het LKCA gevraagd om de 

handreiking Basis voor Cultuureducatie op te 

stellen.  
De Basis voor Cultuureducatie beoogt houvast te 
geven aan bestuurders bij overheden, onderwijs en 
cultuur ten aanzien van ambitie en rolverdeling 
voor binnen- en buitenschoolse cultuureducatie. 

Terug naar inhoudsopgave 
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